



PALKKOJEN KOROTTAMINEN 1.2.2026 – AUTO- JA KONEKAUPAN ALA

Tässä tiedotteessa käsiteltävä palkkojen korotus koskee autoalalla **varaosa-, varasto- ja palvelutyöntekijöitä, myyntihenkilöstöä ja toimistohenkilöstöä**.

Ajanjaksolle 1.12.2023-31.1.2027 solmitun työehtosopimuksen vuoden 2026 yleiskorotus astuu voimaan 1.2.2026. Yleiskorotuksen määrä on sidottu verokkialoihin, eli Teknologiateollisuuden työntekijöiden ja Kemian perusteollisuuden työntekijöiden yleiskorotuksen määrään.

Yleiskorotus vuodelle 2026 on 2,9 %, joka toteutetaan autoalalla 1.2.2026 lukien. Yleiskorotukseen ovat oikeutettuja toimihenkilöt, joiden työsuhde on ollut voimassa 1.2.2026.

Uudelle henkilölle, jonka työsuhteen aloituspäivä on 1.2.2026, suoritetaan yleiskorotus tämän ohjeen mukaisesti, ellei työsopimusta tehtäessä ole jo huomioitu korotuksen vaikutusta aloituspalkkaan.

Yleiskorotus 1.2.2026

Varaosa-, varasto- ja palvelutyöntekijöiden sekä konttorihenkilöstön tammi-kuun lopussa 2026 voimassa olevia henkilökohtaisia kuukausipalkkoja korotetaan **2,9 prosenttia**.

Palkkojen korotusten tulee olla toteutettuna viimeistään huhtikuun ensimmäisen palkanmaksun yhteydessä.

Korotus lasketaan toimihenkilön palkasta, jossa ovat mukana

- kiinteä kuukausipalkka (ns. peruspalkka),
- mahdolliset kuukausittain maksettavat henkilö- tai työkohtaiset palkanlisät,
- mahdollisten luontoisetujen raha-arvo ja
- mahdollinen suorituspalkkatekijä (esim. provisio), jonka arvona käytetään edellisen kuuden tai 12 kuukauden ajalta maksettua keskiprovisiota.

Yleiskorotuksen määrä lisätään kiinteään rahapalkkaan.

Esimerkki: Työntekijän palkka muodostuu kiinteästä 2.900 euron rahapalkasta ja 450 euron keskiprovisiosta.

Yleiskorotuksen määrä on $0,029 \times (2900 + 450) \text{ €} = 97,15 \text{ €}$.

Palkkaa korotetaan yrityksen käytännön mukaisesti joko tuolla lasketulla määrällä pyöristettynä täysiin euroihin.

Työntekijän uusi palkka on: rahapalkka 2900 + 97,15 € = 2997,15 € ja provisio.



Kiinteäpalkkaisten auto- ja konemyyjien palkkojen yleiskorotus toteutetaan siten kuin edellä on muiden henkilöstöryhmien osalta kerrottu.

Provisiopalkkaisten auto- ja konemyyjien palkkojen yleiskorotus toteutetaan korotamalla helmikuussa 2026 voimassa olevaa kiinteää pohjapalkkaa **135 eurolla**.

Vähimmäiskuukausipalkat

Uudet vähimmäiskuukausipalkat tulevat voimaan 1.2.2026. Työntekijän yleiskorotuksella korotetun palkan määrän tulee olla vähintään hänen työnvaativuusryhmänsä ja kokemusvuosiportaansa mukaisen vähimmäiskuukausipalkan suuruinen. Vähimmäispalkkataulukot ja lisät ovat tämän tiedotteen liitteenä.

Vähimmäispalkkataulukot 1.2.2026

Konttorityöntekijät 1.2.2026					
PKL 0	A	B	C	D	E
Alle 1 v	1977	2037	2195	2273	2472
Vähintään 1 v	2055	2118	2283	2365	2570
Vähintään 2 v	2158	2223	2395	2483	2697
Vähintään 4 v	2265	2334	2514	2606	2832
Vähintään 7 v	2426	2498	2691	2790	3032
Vähintään 10 v	2570	2649	2854	2957	3214
PKL 1	A	B	C	D	E
Alle 1 v	1884	1941	2091	2166	2357
Vähintään 1 v	1960	2018	2173	2253	2449
Vähintään 2 v	2058	2119	2284	2367	2571
Vähintään 4 v	2159	2224	2396	2485	2701
Vähintään 7 v	2312	2381	2567	2660	2890
Vähintään 10 v	2451	2524	2721	2819	3062

Varaosa-, varasto- ja palveluhenkilöstö 1.2.2026					
PKL 0	I	II	III	IV	V
Alle 1 v	1993	2171	2312	2391	2511
Vähintään 1 v	2093	2280	2428	2511	2638
Vähintään 2 v	2196	2393	2547	2637	2767
Vähintään 4 v	2306	2514	2675	2768	2904
Vähintään 7 v	2421	2640	2809	2904	3051
Vähintään 10 v	2542	2771	2949	3050	3204
PKL 1	I	II	III	IV	V
Alle 1 v	1900	2051	2204	2279	2393
Vähintään 1 v	1994	2156	2313	2393	2510
Vähintään 2 v	2094	2263	2429	2512	2639
Vähintään 4 v	2200	2376	2551	2639	2770
Vähintään 7 v	2309	2496	2677	2768	2909
Vähintään 10 v	2424	2619	2812	2907	3053

Vuorolisät 1.2.2026



Vuorolisät	Iltavuoro	Yövuoro
	1,42	2,61

Työsuojeluvaltuutetun korvaukset 1.2.2026

Työsuojeluvaltuutetun korvaus 1.2.2026		
Henkilöstön määrä	Vapautuksen määrä h/4 vkoa	€/kk
10-25	5	75
26-30	6	76
31-40	7	78
41-50	10	79
51-60	12	82
61-70	14	85
71-80	16	86
81-90	17	90
91-100	19	97
101-150	21	99
151-200	23	105
201-250	25	110
251 tai enemmän	28	127

Luottamushenkilökorvaus 1.2.2026

Luottamusmieskorvaus 1.2.2026		
Työntekijöiden lkm	Vapautuksen määrä h/vko	€/kk
6-7	-	78
8-9	1	82
10-19	2	86
20-39	4	91
40-70	6	101
71-100	8	106
101-150	10	111
151-200	12	118
201-250	14	127
251-300	16	135
301-350	18	143
351-400	20	152
401-500	24	169
501 tai enemmän	28	203